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PROTOKÓŁ Nr XLI/2018 
czterdziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 14 września 2018 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 

przy ul. Konopnickiej 4 
 

 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  powitał 

wszystkich przybyłych na XLI sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzył XLI sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

– lista obecności radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu, lista obecności sołtysów 

stanowi załącznik nr 9, lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 10.  

Na sekretarza obrad powołana została Radna Elwira Nojman-Kieza. 

Obrady rozpoczęto o godz. 16.00 zakończono o godz. 18.20 

Przewodniczący Rady: “Kto z Pań i Panów Radnych chciałby do porządku obrad, który 

otrzymał, dodać jakieś swoje uwagi, poprawki, czy zmiany. Jeśli można, to ja bym 

proponował pierwszą zmianę polegającą na tym, że przesunąć punkt 3: upoważnienie 

Burmistrza do zawarcia porozumienia z Komendantem Miejskim Policji w Olsztynie jako 

punkt 1, jako uchwałę pierwszą. Motywuje to tym, że przybył do nas szef Komisariatu  

w Biskupcu, kom. Tomasz Didjurgeit, który chciałby kilka słów na ten temat powiedzieć,  

a jako, że jest w służbie, to nie chcielibyśmy go zatrzymywać dłużej, chyba, że będzie sobie 

tego życzył. Czyli kto z Pań i Panów Radnych jest za przesunięciem tego punktu na punkt 1. 

Kto jest za? Za 9 głosów.     

Proszę Państwa, punkt 2 wprowadzenie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym przypadającym gminie Jeziorany oraz jej jednostkom organizacyjnym. Ten 

punkt był omawiany na Komisji, ale procedura wymaga, żebyśmy go dzisiaj wprowadzili. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

Za 9 głosów, czyli nikt się nie wstrzyma i nikt nie będzie przeciw. 

Proszę Państwa, kolejna zmiana podczas obrad Komisji rozmawialiśmy o uchwale  

o utworzeniu odrębnych obwodów głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Jezioranach  

oraz Oddziale Zewnętrznym w Kikitach, Zakładu Karnego w Barczewie. Była wówczas 

bogata dyskusja, czy ktoś z Państwa chciałby ten punkt podobnie, jak mówiliśmy na 

Komisjach doprowadzić do jego rozbicia na dwa podpunkty, czy zmienić. Jeśli nie, uważam, 

że ten punkt zostaje nie zmieniony tak, jak jest w porządku obrad. Proszę Państwa, ktoś 

jeszcze chciałby, jeśli nie, to porządek obrad został zaakceptowany.”       

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

2.   Podjęcie uchwał w sprawie:  
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1) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Komendantem 

Miejskim Policji w Olsztynie, 

2) zmiany uchwały Nr XIX/165/12 Rady Miejskiej w Jezioranach z dnia  

31 października 2012 r.  w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie miasta i gminy Jeziorany, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Jeziorany, oraz warunków i zasad korzystania z przystanków, 

3) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Stanisława Biskupa i Męczennika  

we Franknowie dotacji z budżetu Gminy Jeziorany na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym  

do rejestru zabytków, 

4) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej  

w Jezioranach oraz w Oddziale Zewnętrznym w Kikitach Zakładu Karnego  

w Barczewie, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i trybu ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadającym gminie 

Jeziorany oraz jej jednostkom organizacyjnym, 

6) zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2018-2030. 

3. Omówienie wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018 roku oraz informacji  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2018-2030  

za I półrocze 2018 roku. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

7. Przyjęcie protokołu XXXIX i XL sesji. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Ad. 2. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia z Komendantem 

Miejskim Policji w Olsztynie, 
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Komisarz Tomasz Didjurgeit – Komendant Komisariatu Policji w Biskupcu: „Panie 

Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, zaproszeni goście, Komisariat 

Policji w Biskupcu zwrócił się do Pana Burmistrza, jak i do Pana Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Jezioranach z wnioskiem o wyrażenie zgody, o zaopiniowanie wniosku 

dotyczącego zakwaterowania i wyżywienia policjantów, którzy w Jezioranach odbywają 

adaptację zawodową. To są adepci, którzy nie mają jeszcze trzech lat służby, ale są już po 

kursie podstawowym. Odbywają służby we własnych jednostkach i tak jest przyjęte, że potem 

odbywają praktyki na terenie kraju, w innych miastach poza swoją jednostką macierzystą lub 

poza swoim miejscem zamieszkania. My przy tej realizacji zawodowej zapewniamy im środki 

łączności, środki transportu, zapewniamy im także przechowywanie broni palnej, a tutaj na 

Państwu, na samorządowcach spoczywa pomoc dla policji w zakresie zakwaterowania, żeby 

policjanci byli na miejscu i w zakresie wyżywienie. Mieliśmy już tą pierwszą grupę tych 

adeptów, którzy pełnili służbę od 2 lipca do 24 sierpnia. Chciałem powiedzieć, nie chciałbym 

Państwa zawalać jakimiś liczbami, ale chciałbym powiedzieć o jakości tej służby, bo tak 

naprawdę w tym okresie, może Państwo sami zauważyliście, że tak naprawdę nie mieliśmy na 

terenie Jezioran takiej dużej ilości włamań. Było tak naprawdę jedno włamanie do sklepu 

Stokrotka, sprawcy zostali zatrzymani i dwaj sprawcy aresztowani na okres trzech miesięcy. 

Nie mieliśmy też żadnych bójek, pobić, uszczerbku na zdrowiu. Wiemy, że w tym roku, przed 

wakacjami miało też miejsce jedno zdarzenie, pobicie ze skutkiem śmiertelnym, z tego co się 

orientuję, ta sprawa przez policję już jest zakończona i jest zgłoszona do oskarżenia przez 

Prokuraturę Rejonową w Biskupcu. Tak naprawdę, na dzień dzisiejszy, kiedy mamy tą 

adaptację zawodową, to tak naprawdę koncentrujemy się na wykroczeniach porządkowych 

związanych z alkoholem, związanych z porządkiem w ruchu drogowym i obserwujemy sami, 

że nawet, jeśli chodzi o interwencje domowe, to nie wiem jak to się dzieje, ale tych 

interwencji domowych mamy mniej. Tyle z tej strony, jeśli Państwo macie jakieś pytania, to 

chętnie na nie odpowiem.” 

Przewodniczący Rady: „Skorzystajmy, to rzadka okazja, kiedy to my możemy przesłuchać 

policjanta, a nie policjant nas. Także korzystajcie Państwo z okazji. Czy ktoś z Pań i Panów 

Radych chciałby zadać Panu Komisarzowi jakieś pytania?” 

Radna Elwira Nojman-Kieza: „Czy ci adepci są tylko w Jezioranach na służbach, czy jeszcze 

jeżdżą do innych miast na służby np. do Biskupca?” 

Komisarz Tomasz Didjurgeit – Komendant Komisariatu Policji w Biskupcu: „Ci adepci 

policyjni są w dyspozycji Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie i tak naprawdę 

gro służb pełnią w Jezioranach i gminie Jeziorany. Pełnią służbę zmotoryzowaną na terenie 

gminy Jeziorany i służbę pieszą na terenie miasta Jeziorany. Sporadycznie są wysyłani przez 

Komendanta Wojewódzkiego, bo on jest dysponentem tych osób, są wysyłane w kraj, jeśli są 

zadania bardziej potrzebne albo z punktu widzenia Komendy Wojewódzkiej wymagają 

większej obsady policyjnej. Tak naprawdę w dniu codziennym, w ramach uroczystości, które 

tu się zawsze odbywały, to mieliśmy zapewnienie Komendanta Wojewódzkiego, że te służby 

były na miejscu i zapewniały bezpieczeństwo. Jeszcze chciałem o tym wspomnieć, że było 

kilka imprez, może nie masowych, ale o dużej liczbie osób i w trakcie tych imprez tak 
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naprawdę nie odnotowaliśmy większych zdarzeń. Tak naprawdę wszystkie te imprezy odbyły 

się w spokoju i uważam, że były bezpieczne.” 

Radny Krzysztof Nachiło: „Czy ci adepci, patrole mają, czy one też są i w nocy, czy tylko  

w dzień?” 

Komisarz Tomasz Didjurgeit – Komendant Komisariatu Policji w Biskupcu: „Tak naprawdę 

służby są tak ustawione, żeby były od godzin popołudniowych do godzin nocnych. Zależy 

nam na tym, aby ta służba była co najmniej szesnastogodzinna, jeśli chodzi o gminę i miasto 

Jeziorany. Także tutaj do godziny piętnastej staramy się siłami Posterunku Policji  

w Jezioranach zapewnić bezpieczeństwo. Od godziny piętnastej trzydzieści już ci adepci 

pełnią służbę do godzin późnonocnych. Tutaj tak samo, jeśli chodzi o takie newralgiczne dni, 

jak piątek, sobota, to oni zawsze są w służbie.” 

Przewodniczący Rady: „Kto z Pań i Panów Radnych, co prawda jeszcze Sołtys nie jest 

Radnym tej kadencji, ale korzystając z tej okazji, króciutkie pytanie.” 

Pan Józef Adamiec  - Sołtys Sołectwa Radostowo: „Chodzi mi o cywilne patrole, szczególnie 

w porach nocnych, czy jeżdżą po wioskach, czy nie?” 

Komisarz Tomasz Didjurgeit – Komendant Komisariatu Policji w Biskupcu: „Chciałem 

powiedzieć, że ci policjanci pełnią służbę zazwyczaj w mundurach, to są patrole oznakowane, 

pojazdami oznakowanymi. Jeśli są jakieś patrole cywilne, to one są z terenu Biskupca  

i faktycznie mogą pełnić służbę na terenie Jezioran, jeśli jest taka konieczność lub 

zagrożenie.” 

Sołtys Sołectwa Radostowo: „Chodzi o to, że jak wy jedziecie waszym samochodem, to ze 

stu kilometrów niektórzy widzą, że wy jedziecie, a cywilnym jak podjedziecie, to niestety nie 

widać.” 

Komisarz Tomasz Didjurgeit – Komendant Komisariatu Policji w Biskupcu: „Wie Pan, to 

się sprawdza, raz albo dwa, potem te cywilne są tak znane, że prawie jak policyjne. Wiadomo, 

że nieraz są takie sytuacje, które wymagałyby użycia pojazdów cywilnych i jeśli mamy takie 

możliwości, to z tego korzystamy. Też zachęcam Państwa do korzystania z Krajowej Mapy 

Zagrożeń Bezpieczeństwa, to jest takie narzędzie, które umożliwia Państwu na bieżąco 

obserwowanie lub ewentualne wrzucanie jakichś swoich uwag na mapę zagrożeń i możecie 

Państwo też nanosić. Wiem, że cześć mieszkańców miejscowości wokół Jezioran takie 

informacje przekazują. My tą sytuację monitorujemy praktycznie na co dzień te informacje  

i wtedy powiadamiamy odpowiednie służby i patrole.” 

Przewodniczący Rady: „Kto z Pań i Panów Radych jeszcze, jeśli nie, to dziękuję Panie 

Komisarzu.” 

Komisarz Tomasz Didjurgeit – Komendant Komisariatu Policji w Biskupcu: „Ja w imieniu 

policjantów z Komisariatu Policji w Biskupcu, jak i Posterunku Policji w Jezioranach, jak  

i własnym chciałem Państwu podziękować za tą decyzyjność, którą na co dzień przekładacie 

na bezpieczeństwo, bo to jest nasze wspólne dobro. Rozumiem też, że jeżeli będziemy mieli 
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zapewnione bezpieczeństwo, to ta społeczność będzie bardziej aktywna, bardziej kreatywna  

i tego życzę społeczności Jezioran i ościennych miejscowości.” 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję Panie Komisarzu w naszym imieniu, za to, co Państwo 

robicie dla nas, zechce Pan spocząć, za chwileczkę będziemy głosować uchwałę, czyli będzie 

już Pan miał pełną wiedzę, czy Rada się przychyliła do Państwa próśb, czy nie. Mam 

nadzieję, że tak.” 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

 

Pytań nie było. 

 

Następnie Radna Elwira Nojman-Kieza odczytała projekt uchwały.  

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego jednogłośnie - 10 głosów "za" 

(10 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr XLI/279/18 

w sprawie upoważnienia Burmistrza Jezioran do zawarcia porozumienia  

z Komendantem Miejskim Policji w Olsztynie, która stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu 

 

Przewodniczący Rady: „Panie Komisarzu przyjęliśmy uchwałę, jeśli Pan chce wracać do 

swoich zadań, to było nam miło Pana gościć.” 

Komisarz Tomasz Didjurgeit – Komendant Komisariatu Policji w Biskupcu: „Dziękuję 

Państwu jeszcze raz, dziękuję.” 

 

2) zmiany uchwały Nr XIX/165/12 Rady Miejskiej w Jezioranach z dnia  

31 października 2012 r.  w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie miasta i gminy Jeziorany, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Jeziorany, oraz warunków i zasad korzystania z przystanków, 

 

Przewodniczący Rady: „Ta uchwała i wszystkie związane z nią sprawy były również 

omawiane na Komisji, jedynie różnica jest taka, iż na skutek głosów wówczas podnoszonych, 

do listy przystanków, którą Państwo otrzymaliście dopisane zostały: na pozycji 60 - 

przystanek Kolonia Olszewnik. na pozycji 61 - Kolonia Jeziorany 9 i pozycji 62 - Jeziorany 4 

na ulicy Mickiewicza. Kto z Państwa jest za tym. aby te przystanki dopisać do załącznika, te 

które wymieniłem. Kto jest za? Za 10 głosów, czyli załącznik został zmieniony.” 

Następnie zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

 

Pytań nie było. 
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Następnie Radna Elwira Nojman-Kieza odczytała projekt uchwały.  

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego jednogłośnie - 10 głosów "za" 

(10 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr XLI/280/18 

zmiany uchwały Nr XIX/165/12 Rady Miejskiej w Jezioranach z dnia  

31 października 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie miasta i gminy Jeziorany, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Jeziorany, oraz warunków i zasad korzystania z przystanków, która 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
 

3) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Stanisława Biskupa i Męczennika  

we Franknowie dotacji z budżetu Gminy Jeziorany na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym  

do rejestru zabytków, 

 

Przewodniczący Rady: „Też była sprawa dyskutowana, jak Państwo wiecie co roku 

przyznajemy którejś z Parafii taką dotację. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać 

głos?” 

Głos zabrał Radny Andrzej Ukleja: „Panie Przewodniczący, jak jakiś czas temu, gdy 

dawaliśmy dotację na kościół w poprzednich latach, chciałem parę słów powiedzieć, jeśli 

chodzi o dotację we Franknowie. Tak samo licząc, iż, mając nadzieję, że pojawi się ksiądz  

z Franknowa, przedstawi nam pomysł, poprosi o akceptację naszą i będzie to wyglądało, że 

zależy mu, że pojawi się raz na cztery lata na sesji. Tak samo ustosunkowałem się w sprawie 

Parafii Jeziorany, wstrzymuję się od głosu, bo uważam, że jeżeli ktoś potrzebuje pomocy, to 

powinien się pojawić i uargumentować swoją decyzję. Jeżeli mieszkańcy chcieliby też 

pieniądze, prosili nas, to uważam, że byłaby to odmowa dla mieszkańców, a jeżeli jest to 

ksiądz bądź ktoś znany, to robi się to od tak. Nie mówię, że to jest zła inicjatywa, ale uważam, 

że chociaż raz powinien przyjść i swoją osobą zaszczycić nasze posiedzenie.” 

Przewodniczący Rady: „Wszyscy Państwo wiecie, że wszyscy nasi księża z wszystkich 

parafii na terenie gminy otrzymują zaproszenia na sesję. Skorzystanie bądź nie skorzystanie  

z tego zaproszenia leży w ich gestii. Ja będę głosował za, absolutnie zgadzając się z tym, co 

powiedział mój przedmówca, że byłoby nie tylko wskazane, ale i miło prawda widzieć księży, 

a szczególnie w tej sytuacji, w której te pieniądze przeznaczamy. Ale będę głosował za, bo 

wierzę, że są to pieniądze, które pójdą na odnowienie, względnie na utrzymanie w dobrym 

stanie zabytku, co jest istotne dla całego społeczeństwa bez względu na światopogląd, wiarę 

itd. Takie jest moje zdanie, każdy z Państwa ma swoje.” 

Następnie Radna Elwira Nojman-Kieza odczytała projekt uchwały.  
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego - 9 głosów "za" 1 głos 

wstrzymujący się (10 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr XLI/281/18 

udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Stanisława Biskupa  

i Męczennika we Franknowie dotacji z budżetu Gminy Jeziorany na 

sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, która stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 

 

Przewodniczący Rady: „A jeszcze tak na marginesie, bardzo przyjemnie mi się zrobiło  

i ciepło, kiedy zadzwonił Pan Komisarz, który był tutaj i poprosił o możliwość bycia wśród 

Państwa na sesji, w związku z tym, że chciał prosić o pieniądze. Tak to wyglądało, dziękuję.” 

 

 

4) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej  

w Jezioranach oraz w Oddziale Zewnętrznym w Kikitach Zakładu Karnego  

w Barczewie, załącznik nr 4 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

 

Głos zabrał Radny Jarosław Krysiak: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, chciałbym 

powtórzyć to, co już raz mówiłem na obradach Komisji. Otóż chcę wyrazić moje głębokie 

zaniepokojenie tym, że tworzymy zamknięty obwód wyborczy w Domu Pomocy Społecznej, 

w przypadku, gdy Dyrektorem tego domu jest osoba, której współmałżonek jest jednym  

z kandydatów na Burmistrza Jezioran, a jedna z pracownic jest kandydatką, w tym właśnie 

okręgu wyborczym, zupełnie przypadkowo, w którym pracuje. Także wyrażam swoje 

głębokie zaniepokojenie, że może tam dojść i dochodzi, co wiemy z przeszłości, wielokrotnie 

dochodziło do pewnej presji wywieranej na podopiecznych, czy też wśród mieszkańców tego 

domu. Wiemy wszyscy, że większość z tych osób jest osobami niepełnosprawnymi 

umysłowo, intelektualnie przepraszam i w związku z tym, ja będę głosował przeciwko 

utworzeniu w tym domu, w tym miejscu zamkniętego obwodu. Chociaż wiem, że jest taki 

wymóg ustawowy. Nie zmienia to jednak mojego podejścia i uważam to za pewną formę 

protestu, żeby ktoś, kiedyś dostrzegł ten problem, bo uważam, że jeżeli ktoś jest wyrobiony 

politycznie, z tych mieszkańców, którzy tam przebywają, nie byłoby żadnego problemu, 

gdyby te osoby zagłosowały tam, gdzie wszyscy mieszkańcy tego rejonu. Uważam, że 

zmniejszyłoby to presję wywieraną na te osoby i byłoby to o wiele bardziej uczciwe. 

Natomiast w przypadku, wiemy o tym, że niejednokrotnie ktoś zostaje Radnym, czy nie 

zostaje decyduje jeden, czasami dwa, trzy głosy. A tam uprawnionych osób do głosowania 

jest osiemdziesiąt. Uważam, że mogą to być wypaczone wyniki demokratycznych wyborów  

i w związku z tym, powtarzam będę głosował przeciwko tej uchwale. Dziękuję.” 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady: „Proszę Państwa, ci z Państwa, którzy 

nie byli na posiedzeniu Komisji, nie wiedzą, że nad tym punktem debatowaliśmy długo. 

Nawet doszło do tego, że podzieliliśmy jakby uchwałę na dwie części dotyczące obwodu  
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w Kikitach i dotyczące obwodu w DPS. Nie powtórzono takiego wariantu, w związku z tym 

głosujemy un block nad dwoma obwodami. Cóż chciałem powiedzieć, proszę Państwa, prawo 

nas obowiązuje, w związku z tym, my nie możemy tutaj sobie dowolnie tworzyć albo nie 

tworzyć obwodów, cóż musimy, a jeśli tego nie zrobimy, to Pan Komisarz Wyborczy za nas 

to zrobi. Po drugie, co prawda ci Państwo, na pewno niektórzy są chciałby się delikatnie 

wyrazić, ale może nie do końca rozeznają, to co robią, ale wyszedłem z założenie, że nie 

jestem ani psychiatrą, ani psychologiem, póki ci Państwo mają przez Konstytucję i prawo 

wyborcze zapewnione prawo do głosowania muszę się z tym, nie tylko pogodzić, ale  

i zaakceptować. A swoją drogą zwracam się z sugestią do pełnomocników wyborczych, do 

mężów zaufania, szczególnie tych partii, czy też komitetów wyborczych, które są 

zainteresowane tym obwodem i wynikami, do ustalenia tam silnej i ścisłej kontroli. Dla mnie 

jest rzeczą jasną, że bez względu na stan, w którym jest głosujący, stan psychiczny, a nawet 

czasami fizyczny, za kotarę udawać się nikomu nie wolno. A że wcześniej oni mogą podlegać 

pewnej manipulacji, to wybory na tym polegają. Jeden rodziną zachęca, drugi piwem, trzeci 

DPS-em, trudno tak wyszło. Myślę, że gdyby nie ta zbieżność, taka koincydencja, jak to się 

ładnie mówi. Pan Krzysztof Kiljan nie musimy ukrywać nazwisk jest mężem Pani Dyrektor 

Kiljan wywołało to zrozumiałe u Pana Jarosława i nie tylko, poza sesją też o tym 

rozmawialiśmy, zaniepokojenie.” 

Pani Anna Gleszczyńska – pełnomocnik gminny ds. wyborów: „Czy ja mogłabym tylko coś 

dodać?” 

Przewodniczący Rady: „Bardzo proszę Pani Ani.” 

Pani Anna Gleszczyńska – pełnomocnik gminny ds. wyborów: „Ja z prośbą, która wypłynęła 

podczas posiedzenia Komisji. Skonsultowałam sprawę z Krajowym Biurem Wyborczym 

Delegatura w Olsztynie i z Panem Radcą Prawnym i otrzymałam jednoznaczne stanowisko, 

że przesłanki, o których mówi Pan Jarosław Krysiak, nie są podstawą do nieutworzenia 

obwodu odrębnego w Domu Pomocy Społecznej w Jezioranach, tylko chciałam to 

potwierdzić.”  

Radny Andrzej Szuwalski: „Panie Przewodniczący, Państwo Radni, Szanowni Państwo, 

chciałby się odnieść do wypowiedzi Pana Radnego Jarosława odnośnie tego głosu, pewnych 

uwarunkowań, które istnieją. Można powiedzieć, że w każdej Komisji Wyborczej, w każdym 

miejscu w naszej gminie, jest to gmina tak mała, że istnieją różnego rodzaju uwarunkowania. 

Idąc tym tokiem takiego myślenia, to należałoby tak, Pan Kiljan startując w wyborach 

musiałby wziąć rozwód ze swoją żoną, bo jest konflikt interesów, czyli osobę, którą kocha  

i jest od wielu lat musi się rozstać, bo komuś to przeszkadza. Pracownica, która tam pracuje, 

musiałaby się zwolnić z pracy, bo też to nie bardzo. Idąc dalej, ja osobiście cztery lata temu 

powinienem się zwolnić z pracy w Zespole Szkół, dlatego, że istnieje obwód głosowania, tam 

jest Komisja Wyborcza i dla większości mieszkańców mogę być kojarzony, to wybieramy 

jego. To jest troszeczkę argumentacja absurdalna. Następna rzecz, osoby mieszkające w tym 

miejscu, mają pełnię praw wyborczych. Ustawodawca przewidział, nadanie im takich praw, 

wziął też pod uwagę to, że te osoby trzeba jak najbardziej uspołeczniać. Dał im taką 

możliwość, to proszę Państwa, niech oni z tej możliwości korzystają, bądźmy bardziej 
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przyjaźni sobie, także tutaj argumenty tego typu, trudno powiedzieć, czy są aż tak mocno 

wystarczające, żeby oponować przy jego utworzeniu. Fakt, że Komisarz Wyborczy nakłada 

taki, a nie inny obowiązek. Ja wiem, że moja wypowiedź jest tradycyjnie albo znowu 

bezsensowna, ale w każdym razie taką chciałbym wyrazić swoją opinię. Dziękuję.” 

Radny Jarosław Krysiak: „Jeszcze pytanie do Pana Radnego Szuwalskiego, z jakiego 

komitetu będzie Pan startował w tych wyborach?” 

Radny Andrzej Szuwalski: „Do 16 września są zgłoszenia, Państwo się dowiecie.” 

Radny Jarosław Krysiak: „Ale prezentacja była, czyli…” 

Radny Andrzej Szuwalski: „Akurat ta informacja nie ma nic wspólnego z tym, do tematu,  

o którym mówimy. Mówimy o rzeczach, które są takie, a nie inne.” 

Radny Jarosław Krysiak: „Pan Radny Szuwalski, Pan będzie bronił swojego szefa, bossa.” 

Przewodniczący Rady: „Żeby troszeczkę rozładować tą coraz bardziej napiętą atmosferę, to 

powiem tak, że nie jeden mężczyzna chciałby startować tam, gdzie żona jest Dyrektorem, 

żeby mieć szansę się rozwieść. Rozumiejąc obydwu Panów Radnych przystąpmy do 

przeczytania uchwały.” 

Następnie Przewodniczący Rady odczytuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady: „Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały o treści 

odczytanej? Za 4 głosy, 5 głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Uchwała nie została 

przyjęta.”      

     Uchwała nie została podjęta. 

 

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i trybu udzielania ulg  

w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających 

gminie Jeziorany oraz jej jednostkom organizacyjnym,  

 

Następnie Radna Elwira Nojman-Kieza odczytała projekt uchwały.  

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego - 7 głosów "za" 3 głosy 

"wstrzymujące się" (10 radnych obecnych) 

 

 

podjęła uchwałę nr XLI/282/18 

zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i trybu udzielania ulg  

w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających 

gminie Jeziorany oraz jej jednostkom organizacyjnym, która stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu 
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6) zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie uchwały? 

Nikt więcej nie zabrał głosu.  

 

Następnie odczytał projekt uchwały.  

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego - 8 głosów "za" i 2 głosy 

"wstrzymujące się" (10 radnych obecnych) 

 

 

         podjęła uchwałę nr XLI/283/18 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

          która stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2018-2030. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie uchwały? 

Nikt nie zabrał głosu.  

Następnie Radna Elwira Nojman-Kieza odczytała projekt uchwały.  

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego - 8 głosów "za" i 2 głosy 

"wstrzymujące się" (10 radnych obecnych) 

 

 

podjęła uchwałę nr XLI/284/18 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany  

na lata 2018-2030, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

 

Ad.3. Omówienie wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018 roku oraz informacji  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2018-2030  

za I półrocze 2018 roku. 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła wykonanie budżetu gminy za I półrocze 

2018 roku oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na 

lata 2018-2030 za I półrocze 2018 roku. 

Ad. 4. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady: „Kto z Pań i Panów Radnych w tym 

punkcie chciałby zabrać głos? Jeśli nie, to ja mam jedną sprawę, a nawet dwie sprawy 

związane z naszym Punktem Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych i śmieciami. 
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Dostałem informację, iż w trakcie czyszczenia tego obiektu zwanego przez nas PSZOK-iem, 

część ze śmieci poza tymi, które zostały gabarytowo większymi, zostały wywiezione tak, jak 

trzeba na wysypisko powiatowe, jeśli tak to mogę nazwać, część śmieci została zagrzebana. 

Czy to jest prawda, czy nie i czy coś o tym wiemy, to jest podpunkt pierwszy tego pytania. 

Podpunkt drugi polega na tym, kilka miesięcy temu na drodze w miejscowości Tłokowo, na 

wiejskiej drodze gminnej w miejscowości Tłokowo, wrzucono w dziury, czy jakieś drobne, 

takie te, ponad czterdzieści przyczep śmieci. Przysypano to lekko piaskiem, w tej chwili te 

śmieci wychodzą. Wczoraj, aż się rozczuliłem, bo taka zabawka dziecięca, taki misio 

rozdeptany. Jeśli taka rzecz się stała, to jest to proszę Państwa przestępstwo, bo śmieciami się 

dróg nie naprawia. Wielokrotnie tu słyszeliśmy o tym, że tego nie można nawet odpadami  

z kotłowni, żużlami, żwirami, a tu jest wszystko. Droga, w tej chwili to powolutku wychodzi 

na górę, jak kamienie na polu, brud, worki plastikowe, resztki zabawek, kable itd. Czy coś 

Panu Burmistrzowi i gminie na ten temat wiadomo, a jeśli nie, to oczywiście są organa, które 

się powinny taką sprawą zająć. Ponad czterdzieści przyczep śmieci.” 

 

Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Pan Wiesław Żywicki – Sołtys Sołectwa Kostrzewy: „Ja chciałem zapytać Panie Burmistrzu  

o przystanki, bo na liście nie było przystanku w Kostrzewach, tylko jest na liście Kostrzewy 1 

i Kolonia Jeziorany 1, a są na tej drodze trzy przystanki, czy opiekunem nie jest gmina, 

przystanku przy drodze wojewódzkiej, bo jest jeden przystanek ujęty na tej liście, a są trzy. 

Jest Kolonia Jeziorany koło Pani Smalcowej, tam bliżej Kostrzew jeden i jeden jest  

w Kostrzewach, a jeden jest na liście Kolonia Jeziorany 1.” 

Pan Marcin Frączek – Zastępca Burmistrza: „My uzupełnialiśmy tylko przystanki, te 

istniejące są już, więc tak naprawdę, jak już mówiłem Radnym, że jeżeli będą jakieś sygnały, 

że potrzeba jest więcej przystanków, to po prostu uzupełnimy je, ale istniejących nie 

powtarzamy. Te nowe, które powstały, zdajemy sobie też sprawę z tego, że ludzie się 

przeprowadzają, rodzą się nowe dzieci, czasami tam, gdzie nie było potrzeby tworzenia 

przystanku będzie potrzeba, a tam, gdzie przystanek istnieje nie będzie wykorzystywany, ale 

chcemy, żeby te dzieciaki miały jak najbliżej dochodzić do przystanku, żeby były zabierane  

z miejsca, które nie będzie zagrażało ich życiu.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Chciałabym się dowiedzieć 

na jakim etapie jest doprowadzenie wody na kolonię Franknowo, bo w tej chwili jest susza  

i woda w studni znika w takim tempie, że zaraz będzie problem. W 2015 brakowało wody był 

ten problem, a ja już składałam podania od 2000 roku, to jest już osiemnaście lat, sprawa nie 

jest rozwiązana do tej pory. Chciałabym wiedzieć, kiedy to będzie zrealizowane. Może jakieś 

dodatkowe środki Burmistrz znajdzie na to.” 

Pan Leszek Boczkowski – Burmistrz Jezioran: „Jak Państwo pamiętacie, była opracowana 

dokumentacja projektowa na Franknowo 2 w kierunku Modlin, mieliśmy tam problem, z tym, 

że ta decyzja nie stała się prawomocna, bo osoba, która była właścicielem nieruchomości 
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przez, które przebiegała projektowana sieć zmarła, a osoby, które były spadkobiercami, 

pamiętacie Państwo żądały kolosalnych pieniędzy nie wiedziano od kogo, czy od 

mieszkających tam mieszkańców, czy od gminy, na to, aby wyraziła na to zgodę. W związku 

z tym zdecydowaliśmy się na przeprojektowanie i wydaliśmy dodatkowe pieniądze, 

zrobiliśmy projekt, złożyliśmy wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na wodę. 

Między innymi była właśnie ta inwestycja, na drugi etap Studzianki, woda z kanalizacją  

z Kalisa do Wilkiejm i bodajże Kolonia Jeziorany w kierunku na Olszewnik. Znaleźliśmy się 

na liście rankingowej na trzydziestym trzecim miejscu, niemniej jednak, jak Państwo 

pamiętacie zabrakło środków u Marszałka, aby wszyscy ci, którzy znaleźli się na liście 

rankingowej, spełnili te wymagania i dostali pieniądze. Apelowaliśmy, Wójtowie, 

Burmistrzowie, aby Marszałek zdecydował, że część tych pieniędzy, które są 

niewykorzystane w innych działaniach i raczej nie będą wykorzystane, żeby je przesunąć na 

te działania związane właśnie z wodą i kanalizacją. Niestety mimo naszych usilnych próśb, 

taka decyzja nie została podjęta i w związku z tym, że od momentu, kiedy złożyliśmy 

wniosek i zostaliśmy włączeni na listę rankingową. Zgodnie z regulaminem konkursu, który 

ogłosił Marszałek, jeżeli w przeciągu osiemnastu miesięcy nie podpisze z nami umowy, czyli 

nie da nam tych pieniędzy, daje nam decyzje, że odmawia nam przyznania tych środków 

finansowych. Tak też się stało w tym przypadku. Minęło osiemnaście miesięcy od momentu, 

kiedy został ogłoszony konkurs, złożyliśmy wniosek, dostaliśmy się na listę, środków 

zabrakło, do dwudziestego pierwszego bodajże miejsca. Marszałek nie zdecydował, że 

przesuwa z innego działania na to działanie i wiele gmin dostało, my także decyzje, że 

odmawiają nam przyznania środków z uwagi na ograniczone możliwości finansowe. Ja 

jestem przekonany, że ten okres przyszłego roku, gdzie musi być wykorzystane 75% środków 

z tego programu na lata 2014-2020, jednak Marszałek się zdecyduje na to, żeby przesunąć te 

środki tam, gdzie one są naprawdę potrzebne. Gdyż nie wykorzystanie tych pieniędzy grozi 

naszemu województwu, że nie dostaniemy ostatniej, trzeciej transzy środków finansowych. 

Jakie mechanizmy zadziałały, że Marszałek się nie zdecydował, Zarząd Województwa nie 

zdecydował się, na to, aby zwiększyć te środki. Trudno jest mi teraz dywagować na ten temat, 

jakie względy zdecydowały o tym. Niemniej jednak oprócz zagrożenia nie wykorzystania 

środków finansowych, myślę, że władze województwa podejmą taki krok, a gminy wszystkie, 

nie tylko Jeziorany czekają na taką decyzję. Wiemy, że w tej perspektywie poprzedniej nie 

byliśmy w stanie zwodociągować wszystkich miejscowości i są miejsca chociażby takie, jak 

we Franknowie, ale też w kierunku Studzianki, czy Kalis – Wilkiejmy, gdzie ludzie czekają,  

a problem suszy powraca. Mieliśmy go dwa lata temu, czy trzy, w zeszłym roku w miarę 

spokojny nawet było tej wody za dużo, a tej chwili ten problem już się pojawia. Proszę 

Państwa korzystamy z umorzeń pożyczek, które były wcześniej wzięte z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska, ale te wielkości, jak Państwo wiecie są niewielkie. Udało 

nam się dzięki takim umorzeniom zrobić inwestycję, stacja podnoszenia ciśnienia  

w Radostowie i Wójtówko przepompownia ścieków i dokumentacja na wodociąg  

w Żardenikach, w kierunku tam za dawnym zakładem karnym, to są środki, które 

przeznaczyliśmy z umorzeń. Nie oddajemy tych pieniędzy pożytki wziętej wcześniej  

w całości, tylko wynegocjowałem z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska, że te 

pieniądze zamiast oddawać przeznaczymy na tego typu inwestycje. Niemniej jednak wszyscy 

mają świadomość, że tych pieniędzy jest za mało, że wiele gmin czeka na to, że będą środki 
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na modernizację oczyszczalni ścieków, bo oczyszczalnie nie są nigdy w 100%, na 100 lat. 

Tak samo woda i kanalizacja, trzeba ją poprawiać, a przede wszystkim doprowadzić tam, 

gdzie tej wody nie ma. My ze swej strony zrobiliśmy, wydaje mi się, może nie wszystko, bo 

nie zdobyliśmy innych pieniędzy, ale szukamy ich tam, gdzie możemy je zdobyć. Oczywiście 

można powiedzieć, że możemy to zrobić w 100% z budżetu własnego, ale wtedy to jest 

wydatek własny i bije nam to w sytuację wskaźnika finansowego, wydatki bieżące do 

wydatków własnych. Wszędzie, gdzie to jest możliwe staramy się zdobyć te pieniądze i te 

nasze skromne pieniądze w udziale własnym, przeznaczyć na dofinansowanie inwestycji  

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich dostajemy 63%, 37% środków musimy mieć 

swoich. Jeżeli zdecydujemy się zrobić to ze własnych pieniędzy, to podejrzewam, że budżetu 

tego i przede wszystkim tych wskaźników, o które Pani Maria dba całe życie, cały czas, od 

2010 roku zabraknie. Dlatego jest to też dla nas przykre, że nie możemy zrobić tego 

wodociągu, bo Marszałek nie zdecydował się i wydał nam decyzję odmowną. Nie 

zdecydował się zwiększyć środków finansowych. Pani się martwiła wielokrotnie, czy my 

zdążymy, jak będzie ogłoszony nabór, czy zdążymy z tą dokumentacją, zdążyliśmy, 

złożyliśmy wnioski i czekaliśmy, że znajdziemy się na tej liście rankingowej, znaleźliśmy się 

na tej liście rankingowej, czekaliśmy, prosiliśmy Marszałka, żeby zwiększył alokację 

środków w tym działaniu, zabrał z innych, niestety tego nie zrobił. Obiecują, że zrobią  

w następnej kadencji, dlaczego nie teraz, mieliby okazję idealną przed wyborami zmienić 

alokację, wszyscy by im przyklasnęli, Pani na pewno także, my też byśmy byli szczęśliwi, bo 

byśmy mogli dostać te pieniądze od Marszałka, zwiększyłby alokację, byśmy mogli tą 

inwestycję realizować. Niemniej jednak taka informacja od Marszałka, taka informacja 

dotycząca możliwości zrealizowania. Jak będzie w następnej kadencji, czy rzeczywiście 

dotrzymają słowa, trudno jest mi powiedzieć. Tak na marginesie chcę powiedzieć, że 

Marszałek Województwa, będąc na 680-leciu Jezioran, przypomniałem mu kwestię położenia 

asfaltu na ulicy Kajki, pamiętał, że obiecał, że położy, nie dotrzymał słowa, ale powiedział, że 

położy po wyborach, bo już przygotował to w budżecie, w projekcie budżetu na rok 2019. 

Nikt jeszcze nie pracuje nad budżetem na rok 2019, a tym bardziej Województwo 

Warmińsko-Mazurskie, więc stwierdzenie, że już są zapewnione, że będą, jest to takim 

samym stwierdzeniem, które otrzymał poprzedni Burmistrz Jezioran, że będzie zrobione, jak 

gmina zrobi kanalizację deszczową, położy chodniki i krawężniki na ulicy Kajki  

i w Radostowie. W zamian za to gmina miała dostać dywanik asfaltowy, nowy na ulicy Kajki, 

850 metrach. Zapewniono mnie w 2017 roku, przypominałem to Panu Marszałkowi, 

powiedział, że pamięta, ale nie udało się, ale zapewnia, że w 2019 roku po wyborach to zrobi. 

To są zapewnienia, które są składane, a my się nie możemy tego doczekać, od ośmiu lat. 

Każdy składa zapewnienia, gmina proszę Państwa, wydała potężne pieniądze na kanalizację 

deszczową, na chodnik i na krawężniki, bo było i w Jezioranach i w Radostowie. Cóż mogę 

Pani powiedzieć, tylko tyle.”             

Pani Ewa Perkowska – mieszkanka miejscowości Franknowo: „Czyli zostaliśmy na lodzie? 

Jeszcze coś. Chciałabym się dowiedzieć, co jeżeli zbraknie tej wody, czy jakieś pojemniki 

będą, czy coś, bo tam wody, co się leje do studni, dzień, dwa i nie ma. Podejrzewam, że może 

być taka sytuacja w tym roku, jeżeli będzie taka pogoda.” 
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Burmistrz Jezioran: „Pamiętacie Państwa z przed trzech lat, ta woda ucieka, będzie uciekała 

zawsze. Natomiast my nie jesteśmy w stanie zakupić pojemników. Jeżeli Państwo macie 

pojemniki, to będziemy mogli tą wodę przywieść, ale Państwo musicie mieć te pojemniki. My 

takich pojemników nie możemy kupić. Nawet z Funduszu Sołeckiego nawet nie.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „To jest kryzysowa 

sytuacja.” 

Burmistrz Jezioran: „W sytuacji, kiedy pamiętam, że nie było wody stawialiśmy beczkę, jak 

było nawet skażenie, stawialiśmy beczkę w miejscowości, ale nawet jakby tego wodociągu by 

nie było, postawimy beczki, ale my ją wypożyczaliśmy. Natomiast kupienie każdemu 

pojemnika indywidualnie, wydzierżawienie, ale są to koszty, których gmina ponosić na 

prywatną osobę nie może. Tak, jak z uwagi na to, że nie ma komunikacji miejskiej, każdemu 

zapewniłbym transport, chociaż ten transport w tej chwili jest zapewniony, dla tych, którzy 

chcą przyjechać, którzy mają ochotę. Z resztą Państwo dobrze wiecie, że teraz osoby jeżdżące 

do szkoły, dzieci, autobus ten jeżdżący może zabierać także mieszkańców. Nie wiem 

porozmawiamy z prawnikami, ale wiem już w tej chwili, że my nie możemy kupić każdemu 

potrzebującemu pojemnik i dać mu. Możemy przywozić tą wodę. Pamiętam, że kwestią 

problematyczną była też cena tej wody. Wodę wtedy pamiętam dawaliśmy za darmo, 

natomiast trzeba było ponieść koszt przywiezienia tej wody. Dwa lata była dawana za darmo, 

w tych sytuacjach kryzysowych. Oczywiście niski poziom wód gruntowych, tych głównych, 

tego zwierciadła wody, spowoduje to, że każde wlanie beczki, jak zostanie przywieziona ta  

wody do studni, to za dwa dni tej wody tam nie będzie, bo to działa w dwie strony.” 

Przewodniczący Rady: „No cóż, pozostają tylko słowa Jamesa Bonda, nadzieja umiera 

ostatnia, także proszę mieć nadzieję.” 

Burmistrz Jezioran: „Panie Przewodniczący, niech Państwo podejmą uchwałę, znajdą 

Państwo klucz prawny do tego, żebyście Państwo mogli wspomóc. Stwierdzenie, że nadzieja 

umiera ostatnia, możemy zaproponować pewne rozwiązania, ale tylko takie, które będą 

zgodne z ustawą o finansach i Państwo podejmiecie decyzje jako Radni, że tak, kupujemy. 

Stwierdzenie, że nadzieja umiera ostatnia, to brzmi to w taki sposób, że no tak, nic nie 

możemy. Jeżeli Państwo macie jakieś rozwiązania, to chętnie przyjmę takie propozycje.”        

 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.  

 

Pan Leszek Boczkowski – Burmistrz Jezioran: „Na początku może powiem  

o sprzedaży mienia, bo zawsze zapominam. W okresie między sesjami sprzedano dla 

najemców w trybie bezprzetargowym lokal mieszkalny w Jezioranach, przy ulicy Kościelnej 

za kwotę 1 030 zł, są to już jedne z ostatnich transakcji. Pamiętacie Państwo, podjęliście 

decyzję o zmianie zasad, ale wszystkie te osoby, które złożyły wnioski do końca zeszłego 

roku, korzystają z zasad wcześniej obowiązujących. Sprzedano także działkę o numerze 229  

o powierzchni 332 metrów w obrębie Franknowa w wyniku przetargu nieograniczonego dla 

osoby fizycznej za kwotę 3 561 zł. Przejdziemy do sprawozdania. W tym okresie zostały 

podpisane, po trzech chyba przetargach ogłoszonych, po trzecim ostatnim skutecznym, 

została podpisana umowa na remont poddasza w szkole. Pamiętacie Państwo, że 

planowaliśmy, że zrobimy to w okresie wakacji, żeby od września dzieci mogły swobodnie 
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korzystać z tych pomieszczeń. Niestety dopiero trzeci przetarg wyłonił wykonawcę, ale udało 

się, inwestycja jest realizowana. Miły akcent kończący okres inwestycyjny związany  

z funduszem sołeckim, czyli otwarcie świetlicy po remoncie w Radostowie. Tutaj też chylę 

czoło dla dużej odpowiedzialności mieszkańców tych, którzy w swoich planach w funduszach 

sołeckich decydują się o zadbanie, o tą infrastrukturę. Pamiętajmy, że pieniądze z funduszu 

sołeckiego, to nie są niczyje inne, tylko środki budżetowe te, które dajemy do dyspozycji 

mieszkańców. Spotkanie z Komendantem Policji w Olsztynie i z Szefem Komisariatu  

w Biskupcu, w sprawie dodatkowych patroli, to o czym była mowa na sesji, ustaliliśmy 

zasady, koszty. Także jednym z takich spotkań, które było spotkanie z uczestnikami 

realizującymi projekt aktywizacji społecznej w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej, 

między innymi dla osób, które są jakby z takiego wykluczenia społecznego, osoby, którym 

ciężko jest wrócić do pracy bądź były bezrobotne z jakichś innych względów przestały 

pracować. Teraz starają się wrócić do pracy aktywnie. Przygotowano takie projekty 

realizacyjne. Bardzo idealnie się to wpisuje w ten projekt, który będziemy realizowali po 

modernizacji budynku internatu, na który mamy już pozwolenie na budowę. Lada chwila 

będziemy podpisywać umowę w ramach rewitalizacji społecznej z programu, który obejmuje 

miasta Cittaslow. Mamy tam kwotę zagwarantowaną minimalną dwa miliony złotych  

i w górę. Zobaczymy w zależności od tego, jak będą składane inne wnioski o ile więcej 

będziemy mogli sięgnąć z tego programu. Konsekwencją podpisania umowy później było 

przekazanie placu budowy w szkole, wybór inspektora nadzoru na wykonywaniu prac na 

poddaszu. Powiatowe Kino Plenerowe przyjechało do Jezioran, zabrakło leżaków, które były 

do dyspozycji widzów było ponad dwieście osób, które skorzystało z oglądania filmu, który 

był wyświetlany na powietrzu. Jakiś czas temu mówiłem Państwu, że gmina Jeziorany 

przystąpiła w ramach Lokalnej Grupy Działania „Warmiński Zakątek” do projektu budowy 

miejsc pamięci szlakiem Brygady Wileńskiej AK. Jest to związane ze stacjonowaniem tu  

oddziału po wojnie w roku 1946, na terenie gminy Dobre Miasto, Miłakowo, Lubomino, 

Jeziorany. Takim miejscem była miejscowość Radostowo i w tym miejscu z naszej 

inicjatywy, pomysłu, oprócz tablicy upamiętniającej ten fakt, powstała wiata, która ma być 

taką wiatą edukacyjno-historyczną, gdzie osoby, które będą chciały przyjechać się rowerem, 

czy samochodem, będą mogły tam siąść chwilę, zapoznać się z historią. Także młodzież, 

która będzie mogła tam ewentualnie prowadzić, uczestniczyć w zajęciach historii. Różnie to 

bywa z wykorzystaniem do tej pory tej wiaty, już mówił na tym spotkaniu Sołtys Radostowa, 

że jakieś butelki się tam znalazły, wiata sama butelek nie tworzy. Proszę Państwa, 

intensywnie pracowaliśmy nad złożeniem do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich sześciu 

wniosków na drogi. Są to cztery drogi w Radostowie, droga w Wójtówce i droga  

w Jezioranach 1-go Maja. Aby znaleźć się na liście rankingowej trzeba było zdobyć osiem 

punktów. Maksymalna ilość punktów do uzyskania to szesnaście. Im więcej punktów się ma 

w tym rankingu, tym większe szanse na zdobycie pieniędzy. W ramach tego programu, 

projektu zrealizowaliśmy drogę we Franknowie z kostki polbrukowej i drogę do Polkajm  

i w kierunku Kramarzewa, w technologii utrwalenia powierzchniowego i z grysem 

bazaltowym na wierzchu i to jest ten sam program, złożyliśmy i według naszych obliczeń 

mamy według tych kryteriów na wszystkich tych drogach czternaście punktów. Także jest 

duża szansa, że te pieniądze dostaniemy. Oczywiście w zależności od tego ile tych pieniędzy 

Marszałek nam przeznaczy. Został rozstrzygnięty przetarg na budowę mostu. Most musi być 
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zrealizowany do końca tego roku. Dlatego też moja prośba na poprzedniej sesji, abyście 

Państwo wyrazili zgodę na zwiększenie środków. Jest to w jednym projekcie realizowane  

z ulicą Parchimowicza, która jest zdecydowanie wcześniej rozstrzygnięta i realizowana. 

Został przekazany plac budowy, jak Państwo mogli słyszeć podczas sesji, tam jeszcze coś się 

działo. Mostu nie ma, były sygnały, że powinniśmy zrobić kładkę dla pieszych, ale na terenie 

budowy, w takim miejscu, które jest tym miejscem niebezpiecznym trzeba było usunąć osoby 

postronne, które tam się znajdą, żeby nic im się nie stało, a nikt postronny w ogóle nie 

powinien tam być. Została podpisana umowa na transport szkolny, w wyniku podpisanej 

umowy, mamy regularne linie. Państwo dzisiaj podjęliście uchwałę o tym, aby zwiększyć 

liczbę przystanków tak, aby wygoda korzystania przez uczniów i mieszkańców była na tyle 

duża, żeby dzieciaki nie musiały chodzić daleko. Oczywiście ten okres początkowy jest 

okresem rozruchu, firma, która prowadzi usługę puszcza duże autobusy, żeby się dowiedzieć 

ile tych osób chętnych do jazd regularnych, oprócz uczniów będzie. Po pewnym okresie na 

pewno ten tabor będzie zweryfikowany. Nie mówię zmniejszany, ale weryfikowany. Część 

osób może się interesowała, odbył się Street Beat Festiwal z inicjatywa jednego  

z mieszkańców Jezioran, który wspólnie z Dyrekcją Miejskiego Ośrodka Kultury zainicjował 

ten festiwal. Przyjechali artyści z Olsztyna, ale ten inicjator, który był inicjatorem też 

występował. Odbył się Rajd Warmińskie Szutry, jak Państwo dobrze wiecie. Firma Budimex, 

która jest sponsorem tego rajdu, rozpoczęła wykonywanie prac remontowych na drodze. 

Niemniej jednak, wykonawca z terenu naszej gminy mimo nieuzasadnionych przyczyn  

i powodów zszedł z budowy. Tak, jak mnie zapewnia organizator rajdu, od poniedziałku, od 

godziny siódmej wraca z powrotem na drogę i te drogi zostaną w trybie bardzo pilnym 

naprawione. Wojewódzka Inauguracja Roku Szkolnego była w Jezioranach, zgromadziła 

wielu znakomitych gości. Jest nam niezmiernie miło, że akurat Jeziorany zostały wybrane,  

a przy okazji część Państwa może widziała bądź uczestniczyła, zauważyła, że postaraliśmy 

się o pieniądze i zostało zakupione dwadzieścia nowych laptopów, dwadzieścia pięć już 

wcześniej było kupionych z licznych projektów, które były realizowane w szkole, czyli 

czterdzieści pięć. A w ramach tej przebudowy poddasza powstanie klasa plastyczna, klasa 

językowa i klasa komputerowa. Także z pełnym wyposażeniem w klasie językowej, 

komputerowej i plastycznej. Tu już była mowa o tym, że Pani Maria w sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za I półrocze mówiła o wpływach związanych z prefinansowaniem 

przebudowy dróg lokalnych w ramach PROW-u, który były. Dostaliśmy na środki na drogę 

Franknowo - Polkajmy i w zeszłym tygodniu była już ostateczna kontrola, przed ostateczną 

wypłatą z Franknowa do Kramarzewa, pozytywnie wyszło nie było żadnych uwag. Także 

lada chwila możemy się spodziewać zasilenia budżetu. Pamiętacie Państwo, że my najpierw 

musieliśmy za to zapłacić, czyli musieliśmy wyłożyć swoje środki na całość, a dopiero po 

zakończonej inwestycji i sprawdzeniu, czy wszystko zostało wykonane zgodnie z  wnioskiem 

i dokumentacją, ta kwota jest zwracana. Podpisałem z Panią Marią umowę w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska na usuwanie azbestu na terenie gminy Jeziorany. Oczywiście, 

środki, które były pierwotnie planowane, które przeznaczył Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska są w znacznym stopniu zredukowane, ale niemniej jednak ta akcja działa, 

zapewniano mnie, że w budżetach przyszłorocznych Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska środki będą znacznie większe i będzie można objąć większą liczbę osób, które 

będą chętne do tego, aby skorzystać z dofinansowania na usuwanie azbestu. Podpisaliśmy 
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także umowę na zakup defibrylatorów dla Ochotniczych Straży Pożarnych, wszystkich na 

terenie naszej gminy. Gmina będzie musiała dopłacić 1% wartości tych defibrylatorów, a 99% 

pochodzi ze środków Ministerstwa Sprawiedliwości, czyli z tzw. naddatku, który otrzymują 

przekraczający przepisy i w wyniku orzeczeń sądowych mają wpłacić kwoty na rzecz różnych 

instytucji. Ministerstwo zdecydowało, że skoro strażacy ratują życie osobom, które 

uczestniczą w wypadkach, także powinny być też zasilane ze środków budżetu centralnego na 

zakup tego typu sprzętu. O inspektorze nadzoru mówiłem na poddaszu, mamy inspektora 

nadzoru na most. Dożynki gminne, które odbyły się 8 września, były dosyć huczne. 

Zgromadziły w tym roku naprawdę dużą ilość osób, więcej niż w poprzednich latach. Na 

pewno są pewne kwestie, które powinny być omówione, byśmy mogli wyciągać wnioski na 

przyszłość. Ważna rzecz, proszę Państwa, mamy zapewnione środki na II etap alejek na 

cmentarzu, ten przetarg został ogłoszony. W ślad za tym, uzgodnienia z Konserwatorem 

Zabytków na potrzeby wycinek drzew związanych z tą inwestycją, drzew, które są chore, 

które są określone w opracowaniu dendrologicznym przez fachowca, który stwierdza, że te 

drzewa się nadają do wycinki, a te nie. Kwestie Studium naszego, proszę Państwa, pamiętacie 

przymierzaliśmy się do uchwalenia Studium, z powodu nieobecności głównego autora Biura 

Przestrzennego DBK nie podjęliśmy tej uchwały. Tryb, w jaki sposób miało to być 

uchwalone wzbudził wątpliwości dotyczące prawidłowości i było zagrożenie, że te Studium 

zostanie uchwalone. Niemniej jednak, przy ustalaniu dokumentacji projektowej  

z Konserwatorem na budynek internatu, okazało się, że granice układu urbanistycznego 

wpisanego do Rejestru Zabytków decyzją Ministra Kultury z 1953 roku, te granice są źle 

wpisane w Studium już w roku 2000. Ten błąd był przez wiele lat powtarzany. Dopiero teraz 

żeśmy to zauważyli i ta zmiana nastąpiła. Wystąpiliśmy do Konserwatora, ku mojemu 

zdziwieniu Konserwator zaczyna od początku uzgadniać nam całe Studium. Na spotkaniu 

wyjaśniliśmy sobie kwestie, że już wcześniej mieliśmy uzgodnione z nim wszystko. A teraz 

tylko granice przebiegu układu urbanistycznego wpisanego do Rejestru Zabytków. To 

przyniosło owocne sukcesy i takie uzgodnienie będziemy mieli. Proszę Państwa, 

uczestniczyłem też w spotkaniu dotyczącym podziału środków na lata 2020-2024. Polska 

dostanie sześćdziesiąt cztery miliardy euro, trochę mniej niż w tej perspektywie. Niemniej 

jednak poziom dofinansowania zmieni się. W tej chwili mamy 85%, a będziemy mieli 

niestety tylko 70%, czyli 30% w budżetach każdej gminy musi się znaleźć na udział własny. 

Takie są plany i założenia, oczywiście samorządy nie są z tego powodu zadowolone, ale 

piłeczka leży po stronie samorządu województwa, który będzie to negocjował z Unią 

Europejską. Oczywiście przy udziale grup eksperckich, komitetów, które będą chciały 

uczestniczyć w pracach nad tym kontraktem wojewódzkim na następne lata. Jest to tylko 

osiem miliardów euro mniej niż w tej perspektywie, czyli nadal jest to spora kwota. Była 

obawa, że w ogóle nie dostaniemy tych pieniędzy, ale związane jest to z tym, że Wielka 

Brytania wyszła z Unii Europejskiej i chcąc zadowolić wszystkich i starać się znaleźć środki 

dla nowych Państw, które wchodzą do Unii Europejskiej, takie decyzje Parlamentu 

Europejskiego są podjęte. Proszę Państwa, taka rzecz z dnia dzisiejszego, dzisiaj jest  

14 wrzesień i wszystkie samorządy mogły złożyć wnioski na przebudowę dróg lokalnych,  

w ramach pomocy, kiedyś to się potocznie nazywało Schetynówkami, później Szmitówkami, 

teraz jest to inna nazwa, jest to wspomożenie przebudowy dróg lokalnych. Nasza inwestycja, 

która spełnia te wymagania jest na terenie miejscowości Franknowo. Chcemy przebudować 
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jeszcze jedną drogę, bo mamy tam proszę Państwa zgody, pozwolenia. Natomiast budzi mnie 

pewien niepokój i nie ukrywam zażenowanie, sytuacja, gdzie Powiat Olsztyński zdecydował, 

że przeznaczy dwieście tysięcy złotych na drogi, na terenie każdej gminy. Wydawać by się 

mogło, że dwieście tysięcy, to jest gromada pieniędzy. Jest to związane z położeniem asfaltu, 

dywanika asfaltowego na drogach powiatowych. Z informacji, którą uzyskałem od 

Wicestarosty te wnioski miały być uzgadniane i konieczności wskazania tych dróg  

z władzami gminnymi, z Burmistrzami, która droga powinna być, która według władz 

najbardziej pilna do naprawy. Myślałem od drodze w kierunku Wólki Szlacheckiej do 

cmentarza we Franknowie, to jest droga powiatowa, pamiętacie Państwo. Tym bardziej, że 

graniczy ona z naszą drogą wewnętrzną, która dużym wysiłkiem, żeśmy zrobili i w wyniku 

spływania piachu, żwiru, ta nasza droga jest w pewnym sensie niszczona. Dwieście tysięcy 

mogłoby się wydawać, że jest to ogromna kwota pieniędzy. Niemniej jednak wiedząc jakie są 

wzrosty cen wykonania usług teraz, kiedy się pojawiło raptem mnóstwo pieniędzy na rynku, 

to jest tak naprawdę, kropka w morzu potrzeb. Czyli można powiedzieć, że ktoś postawił 

wisienkę na torcie, w okresie przedwyborczym. Ja tak, to odbieram. Tym bardziej, że ta 

decyzja zapadła teraz, a nie wcześniej, można było tą decyzję podjąć wcześniej i zastanowić 

się nad dogłębną analizą, gdzie trzeba było to zrobić. Dowiedziałem się od naszych Radnych 

Powiatowych, że to jest ich suwerenna decyzja i zdecydowali, że będzie położony dywanik na 

drodze do miejscowości Modliny, na drodze powiatowej. Wiemy, jak ta droga jest 

eksploatowana, wiemy, jak bardzo jest zniszczony asfalt i jest to wskazane, żeby to zrobić, ale 

przede wszystkim trzeba naprawić podbudowę pod tą drogą, bo położenie asfaltu na 

zdewastowanej drodze, bez poprawy, spowoduje to, że za dwa lata tego asfaltu tam nie 

będzie. Zostanie to wciśnięte, tak, jak miało to miejsce w latach poprzednich. Droga ta, ci 

Państwo, którzy jeździcie do Lidzbarka, macie pełną świadomość jaka jest pofałdowana. 

Transport ciężki, który tam przebiega, jest dosyć intensywny i nie wróży to, że ten asfalt  

w ogóle przetrwa, ten okres czasu. Także jest to informacja z dzisiaj dotycząca takiego 

przeznaczenia środków. Wracając do kwestii chodnika na ulicy Wipsowskiej, proszę Państwa, 

rok 2017 tak, jak wspominałem, oczekiwałem, że Starostwo przekaże nam materiał, będziemy 

mogli to robić, cóż się dowiaduje, że podobno Burmistrz nie chce w ogóle tego robić, co 

więcej, znajduje się jakiś prywatny przedsiębiorca, który jest w stanie partycypować  

w budowie tego fragmentu i chce to zrobić teraz, tylko, że do tej pory nikt jeszcze z Powiatu 

nie wyciął drzew, które trzeba wyciąć, aby nie kolidowały z zaplanowanym tam chodnikiem. 

Proszę Państwa, nie wiem na czym polega wspomaganie gminy Jeziorany w takich właśnie 

inwestycjach. My Powiatowi pomagamy, pomogliśmy w realizacji I etapu Radostowo – 

Studzianki, co więcej uzgodniliśmy z Panem Starostą i Panią Starostą, że podpisujemy 

porozumienie i Powiat złoży wniosek na II etap drogi z Radostowa do Studzianki. 

Zdeklarowaliśmy tak, jak do tej pory zawsze 25% kosztów wartości nie więcej niż siedemset 

pięćdziesiąt, bo naszego budżetu nie stać na to, żeby w wydatkach bieżących złożyć 

zdecydowane środki finansowe. Dzisiaj się dowiedziałem, że Powiat nie zrobi tego u nas  

i zrobi to na terenie gminy Dobre Miasto, Olsztynek i Stawiguda. Dziękuję.”   
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Ad. 7. Przyjęcie protokołu XXXIX i XL sesji. 

Uwag do protokołu nie wniesiono, w związku z tym radni przystąpili do głosowania.  

Rada jednogłośnie (10 obecnych radnych) przyjęła protokół XXXIX i XL sesji Rady 

Miejskiej w Jezioranach. 

 

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Nie było. 

 

   W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że XLI sesja Rady Miejskiej w Jezioranach została zakończona. 

 

       Protokołowała                                                                 Przewodniczący Rady Miejskiej 

  Anna Gleszczyńska                                                                     Bogusław Wierzbicki 

 

 

 

 

 

 

 

 


